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Aan het college van burgemeester en wethouders van Helmond, 
 
Met zeer veel interesse heeft de SP kennisgenomen van de raadsinformatiebrief over topinkomens van 
bestuurders van door de gemeente Helmond gesubsidieerde instellingen. Wij zijn al langer van mening dat 
de salarissen van bestuurders van publiekgefinancierde instellingen aan banden moeten worden gelegd. Het 
is, zeker in deze tijd, niet uit te leggen dat iedereen in moet leveren en er in de sociale sector hard gesneden 
moet worden in de uitgaven, terwijl er door diezelfde instellingen wel dergelijke salarissen worden uitbetaald 
aan de top.  
De SP is dan ook enthousiast over de zogenaamde ‘Brabant-norm’, waarbij niet meer verdiend mag worden 
dan het ministersalaris: wat ons betreft nog steeds een riant inkomen van bijna 1,5 ton per jaar. Nog liever 
hadden wij gezien dat voor instellingen die door de gemeente mede gefinancierd worden, een ‘Helmond-
norm’ zou gaan gelden: geen hoger inkomen dan dat van de wethouder. Maar invoering van de Brabant-
norm is in ieder geval een forse stap in de goede richting.  
Nu duidelijk wordt dat de gemeentelijke financiële positie er de komende jaren niet beter op wordt en we dus 
nog meer op onze uitgaven zullen moeten letten, is invoering hiervan in het Helmondse beleid wat de SP 
betreft wenselijk en onvermijdelijk. We kunnen als gemeente makkelijk aansluiten bij al die andere 
gemeenten en provincies die al een dergelijke norm hebben.  
Het college stelt voor te wachten tot er meer duidelijkheid is over landelijk beleid en een rechtszaak die nog 
speelt bij de bestuursrechter. De SP-fractie ziet geen noodzaak hierop te wachten. Het beleid kan 
uitgeschreven en ingevoerd worden per 2013. Mocht uit landelijk beleid of de rechtszaak blijken dat een en 
ander aangepast moet worden, dan kan daar natuurlijk rekening mee gehouden worden. Het beleid hoeft 
niet in graniet gebeiteld te worden, maar we moeten als gemeente wel snel duidelijk maken dat wij van 
maatschappelijke instellingen ook maatschappelijk verantwoorde salarissen verwachten. Daar passen geen 
overschrijdingen van tienduizenden euro’s bij. Zij zouden als geen ander moeten begrijpen wat hun 
maatschappelijke verantwoordelijkheid en rol in deze is. Wij verwachten dan ook begrip en medewerking 
vanuit deze instellingen.  
 
De SP roept het college op snel werk te maken van invoering van de Brabant-norm en de raad op de hoogte 
te houden van de vorderingen.  
 
Met vriendelijke groet,  
namens de SP-fractie, 
 
 
 
 
Erik de Vries  
fractievoorzitter SP Helmond 
 
Antwoord college van burgemeester en wethouders: 
Naar aanleiding van uw bovengenoemde brief, delen wij u het volgende mede. 
In 2012 diende uw raad de motie topinkomens in. Op 6 november informeerden we u met 
raadsinformatiebrief 83 over de uitvoering van deze motie. We boden u inzicht in de eventuele overschrijding 
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van de zogenoemde Brabant-norm bij gesubsidieerde instellingen. Daarnaast gingen we in op de juridische 
mogelijkheden om voor onze gemeente een Brabant-norm in te voeren.  
 
Verzoek om lokaal inkomensbeleid 
Op 12 november ontvingen we van de raadsfractie van de SP een reactie op de raadsinformatiebrief. Zij 
benadrukken de wens om topinkomens op lokaal niveau aan banden te leggen. Bovendien stellen ze dat er 
geen noodzaak is om te wachten op de uitkomst van een rechtszaak in Eindhoven over dit onderwerp. De 
SP roept ons college op beleid uit te schrijven en in te voeren. Bovendien verzoeken ze ons college om uw 
raad op de hoogte te houden van de vorderingen. In onderstaande reageren we op deze brief.  
 
Blijvende aandacht voor inkomensmatiging 
Ons college vindt het van groot belang dat (overheids)geld doelmatig wordt besteed. Excessen in de 
beloningssfeer zijn absoluut niet passend. Als college houden we in onze communicatie blijvend aandacht 
voor dit onderwerp. We spreken onze (subsidie)partners hierop aan. In de recent verstuurde 
subsidiebeschikkingen voor de Wmo subsidies in 2013 is hierover een passage opgenomen. Alle 
organisaties – waaronder een viertal dat de Brabant-norm overschrijdt – zijn schriftelijk gewezen op de 
gemeentelijke visie. We verzochten alle organisaties om kritisch te zijn op de salariëring van bestuur en 
management aangezien de subsidie met publieke middelen wordt gefinancierd. 
Daarnaast spreken we in bestuurlijke overleggen organisaties aan om verantwoordelijk om te gaan met 
ontvangen subsidies en de inkomens te matigen. Op deze manier dragen we structureel bij aan een 
noodzakelijke maatschappelijke discussie. We vinden dat we als overheid ook een voorbeeldfunctie hebben. 
We vertrouwen erop dat zowel de blijvende lokale aandacht als de landelijke discussies uiteindelijk een 
positief resultaat opleveren. 
 
Onzekerheid omtrent lokale aanvulling rijkswetgeving 
Zoals u weet is er ook landelijk volop aandacht voor het onderwerp. Per 1 januari 2013 is de Wet Normering 
bezoldiging Topfunctionarissen in de (semi)publieke sector (Wnt) van kracht. Het kabinet-Rutte-Asscher is 
daarnaast van plan de Wnt-normen verder aan te scherpen tot 100% van het ministersalaris. Die normen 
moeten gaan gelden voor alle medewerkers, niet alleen voor bestuurders. De minister van Binnenlandse 
Zaken en Koninkrijksrelaties bereidt hiervoor een nieuw wetsvoorstel voor.  
De juridische mogelijkheden voor inkomensbeleid op lokaal vlak zijn zeer onzeker. In de hiervoor genoemde 
raadsinformatiebrief gaven we dat al aan.  
 
Informatie 
We vertrouwen erop dat de vraag van de SP hiermee voldoende is beantwoord. Mocht u nadere informatie 
wensen, dan kunt u contact opnemen met dhr. Paul Berkers (0492 – 58 73 81 of p.berkers@helmond.nl) 
voor vragen over de subsidieverstrekking aan instellingen met dhr. Harm Jacobs (0492 – 58 70 16 of 
h.jacobs@helmond.nl) voor juridische vragen.  
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